
             

1 
 

                     Dobrý den, vážené delegátky a delegáti 

   Dovolte, abych Vám předložil zprávu o činnosti Českého střeleckého 

svazu za období od IX. do X. sjezdu delegátů. Chtěl bych mluvit 

především o oblastech: ekonomika a hospodaření, sportovní činnost, 

reprezentace a práce s mládeží. 

Ekonomika a hospodaření 

Mám-li pohovořit o ekonomické situaci, pak je třeba zrekapitulovat 

události, ke kterým došlo od posledního sjezdu, který rozhodl o 

prodeji střelnice Brno Kývalka. Osobně se domnívám, že jsme v té 

době hledali nejlepší řešení z těch nejhorších. Není rozhodně 

optimistické, když je sportovní svaz, či jakýkoliv jiný subjekt, nucen 

prodávat svůj majetek. K tomuto kroku nás vedly dva důvody. Jednak 

neutěšená ekonomická situace svazu, a zároveň tlak majitele 

automotodromu pana Abraháma. Prodej střelnice byl realizován a již 

v rámci jednání o prodeji svaz vyjednával o možnosti využívání části 

střelnice pro potřeby svazu. Zejména pro RSCM Brno, pro 

organizování regionálních závodů a případně i pro potřebu 

reprezentace na zimní přípravu v hale. Svaz chtěl využívat a pro svoje 

potřeby si přizpůsobit střelnici na běžící terč, na 50, 25 a 10 metrů 3 

dny v týdnu a jeden víkend v měsíci. Jednání s p. Abrahámem nebyla 

rozhodně jednoduchá, což mohou potvrdit pánové Procházka, 

Veverka a Hlaváček, kteří se společně se mnou zúčastnili prakticky 

všech jednání. Požadavek na výši nájemného 900 tisíc Kč však byl pro 

prezidium ČSS nepřijatelný. A tak jsme jako svaz definitivně Kývalku 

opustili v červnu 2010. V září jsme otevřeli vzduchovkovou střelnici 

v Hybešově ulici včetně zázemí pro RSCM. Chtěl bych poděkovat 

především panu Hlaváčkovi a jeho nejbližším spolupracovníkům, kteří 

pomohli zejména při vystěhování Kývalky a následně s úpravami na 

nově se tvořící vzduchovkové střelnici. V období od zahájení provozu 
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střelnice jsme hledali vhodnou lokalitu pro případnou stavbu nové 

kulové střelnice. Zároveň jsme opakovaně jednali s vedením města o 

podpoře činnosti RSCM. Bohužel všechna tato jednání byla 

neúspěšná. Buď vybrané pozemky, či lokalita nebyla vhodná pro 

stavbu střelnice, nebo nebyla dostupná finančním možnostem svazu. 

Chtěl bych poděkovat p. Hlaváčkovi a Procházkovi, kteří tomu 

věnovali spoustu času a úsilí. Všechny ekonomické údaje budou 

součástí zprávy o hospodaření.  

O dalším postupu při hledání jiných možností pro kulovou střelnici 

budeme jednat na dnešním sjezdu. Mj. výkonný výbor na svém 

posledním jednání před sjezdem doporučil změnit usnesení o stavbě 

na vlastním pozemku a navrhuje zahájit přípravu výstavby nové 

kulové střelnice v areálu Školního a lesního podniku Křtiny 

Mendelovy univerzity Brně Soběšicích. Jedním z důvodů je zázemí, 

které svaz v areálu již má. Funguje zde broková základna. Dalším je 

možnost výstavby na etapy i vzhledem k finanční situaci svazu, s 

možností žádat o investiční dotace jak na krajském úřadě, tak i na 

magistrátu města Brna. V případě zahájení výstavby by se nájemné za 

pozemky zvýšilo o 75 tisíc za rok.  

A nyní tedy již konkrétněji k samotné ekonomické situaci ČSS. 

Ekonomická situace svazu nebyla vůbec jednoduchá. Na začátku roku 

2010 jsme byli mínus 8,7 milionu.!! Byl přečerpán kontokorent (4 

miliony Kč), nebyla splacena půjčka Sportleasu (3 miliony Kč), měli 

jsme půjčku od ČOV (1 milion Kč) a neměli jsme zaplacené poměrně 

velké množství střeliva (ve výši 700 tisíc Kč). IX. sjezd delegátů rozhodl 

o prodeji střelnice a o uhrazení závazků svazu. Zároveň bylo 

usnesením schváleno, jakým způsobem budou využity zbývající 

finanční prostředky. Chtěl bych zdůraznit, že do tíživé ekonomické 

situace nás dostal především vývoj v Sazce a.s. Sazka bude zapsána 

černým písmem nejen v knize českého sportu, ale i českého 
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střeleckého svazu. Sazka přestala svým akcionářům vyplácet výtěžek 

a nakonec díky zadlužení a následně vyhlášení konkurzu skončilo 

jakékoli financování. Jak je známo z medií a dostupných informací, na 

neslavném konci Sazky mají výrazný podíl zástupci akcionářů 

v představenstvu a v dozorčí radě a především generální ředitel a 

předseda představenstva pan Hušák. Majoritní akcionář ČSTV nedával 

prakticky žádnou šanci ostatním akcionářům prosadit cokoliv proti 

vůli ČSTV.  V současné době má Sazka nové vlastníky, kteří s Českým 

olympijským výborem spolupracují, a snad lze očekávat, že se situace, 

a to i z finančního hlediska zlepší. 

Za velice podstatné považuji, že se Český střelecký svaz naučil 

hospodařit s vyrovnaným rozpočtem, a to i bez finančních zdrojů ze 

Sazky. Podrobné informace jsou uvedeny ve zprávě o hospodaření. O 

čerpání a využívání finančních prostředků bylo pravidelně 

informováno prezidium ČSS a výkonný výbor. Veškeré nákupy zbraní, 

střeliva, terčových zařízení byly realizovány transparentně 

prostřednictvím výběrových řízení, která administrativně zajišťuje 

advokátní kancelář. Kontokorent byl splacen a snížen na výši 1,5 

milionu Kč, byla splacena půjčka Sportleasu a ČOV, zaplaceno bylo i 

střelivo. Tím byly vyrovnány všechny závazky, které ČSS měl na 

začátku čtyřletého cyklu.  

Český střelecký svaz je financován především z jednotlivých 

programů, které jsou vyhlašovány MŠMT. Dalším zdrojem finančních 

prostředků jsou členské příspěvky. Výkonný výbor v letech 2010 – 

2012 schvaloval plánované výdaje a poté, co byla známa výše státní 

účelové dotace, schvaloval rozpočet svazu. Na vyúčtování všech 

programů se výrazně podílel p. ing. Kuta, který zároveň podával jako 

daňový poradce i daňová přiznání a účetní svazu, pí ing. Kužvartová. 

Vyúčtování měla k dispozici revizní komise ČSS. 
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Dovolte mi, abych zmínil ještě jednu záležitost, která bezprostředně 

souvisí s ekonomikou a financováním. Český střelecký svaz 

dlouhodobě spolupracuje s firmou Sellier & Bellot. Kvalitní sportovní 

brokové střelivo přispívalo ke kvalitním výsledkům českých 

reprezentantů. Chtěl bych tímto zástupcům firmy poděkovat za 

spolupráci. V letošním roce se podařilo podepsat novou smlouvu na 

celý olympijský cyklus 2013-2016.  

Ještě jednu důležitou skutečnost bych rád zmínil. V závěru loňského 

roku se podařilo z investičních prostředků zakoupit 30 elektronických 

stavů Siuss ascor. Tato investice výrazně zkvalitní pořádání závodů na 

střelnici v Plzni, a to nejen domácích soutěží, ale i mezinárodních. 

Cílem svazu je postupně dovybavit nejen 50- ti metrovou střelnici, ale 

i střelnici na 25 metrů. 

Český střelecký svaz dlouhodobě spolupracuje s rezortními 

sportovními centry ministerstva vnitra a armády. Celkem 4 sportovní 

oddíly se výraznou měrou podílejí na přípravě a zabezpečení 

reprezentace. Chtěl bych tímto za velmi dobrou spolupráci poděkovat 

zástupcům obou rezortů. 

 

A nyní mi dovolte, abych pohovořil o Sportovní činnosti, reprezentaci 

a práci s mládeží. 

Je mi velkou ctí konstatovat, že Český střelecký svaz dlouhodobě patří 

mezi nejúspěšnější sportovní svazy v ČR. Na OH v Londýně získala 

Adéla Sýkorová bronzovou medaili v disciplině sportovní malorážka a 

díky tomu čeští sportovní střelci navázali na svá medailová umístění 

z předchozích her. Jsem moc rád, že právě Adéla Sýkorová rozšířila 

počet medailistů střelců z olympijských her. Poděkování za velmi 

dobrou reprezentaci České republiky a českého střeleckého svazu 

rovněž patří Kateřině Emmons za 4. místo, Janu Sychrovi za 6. místo, 
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Martinu Podhrázkému za 7. místo, Lence Maruškové za 8. místo a 

Martinu Strnadovi za 9. místo. Poděkování patří všem trenérům a 

vedoucím středisek, kteří se na těchto úspěších podíleli. Ostatní 

sportovní úspěchy budou shrnuty ve zprávě sportovního ředitele. 

Jak jistě víte, dosáhl Český střelecký svaz koncem roku 2012 dalšího 

velkého úspěchu. Na volebním plénu Českého olympijského výboru 2. 

11. 2012 jsem byl zvolen do výkonného výboru ČOV. Tuto volbu 

považuji za velký úspěch ČSS, a tak trochu i za svůj osobní úspěch. 

Český olympijský výbor by se měl postupně stát nejvyšší autoritou 

celého sportovního prostředí. Měl by se výrazně podílet na 

vyjednávání podmínek pro sport, a to včetně jeho financování ve 

spolupráci s MŠMT.  

Jedním z programů, které každoročně vypisuje ministerstvo školství, 

je program na podporu talentované mládeže. Český střelecký svaz 

zabezpečuje z těchto prostředků činnost všech regionálních 

střeleckých základen. Ale než jsou mladí sportovci zařazeni do RSCM, 

musí mít odpovídající výkonnost. Na té se nejvíce podílejí zejména 

sportovně střelecké kluby, dobrovolní trenéři, rozhodčí a především 

rodiče. Všem bych chtěl osobně poděkovat nejen za organizační 

zabezpečení, ale i za finanční podporu. Bez jejich pomoci si růst 

mladých střelců nedovedu představit. Nedostatek mladých sportovců 

není problémem jen střelců, ale je to problém celého sportovního 

prostředí. Za poslední tři roky jsem se zúčastnil všech mistrovství 

mládeže. Poslední dva šampionáty byly zorganizovány na velmi 

vysoké úrovni. Bylo i pro mne velmi příjemné, sledovat radost 

mladých střelců, nejen z medailí, ale i z rekordních výsledků. Jen na 

tom posledním v Plzni bylo vytvořeno 9 nových českých rekordů. 

Český střelecký svaz každoročně rozděluje sportovní střelivo pro 

mládež do klubů a zároveň se snažíme alespoň v rámci našich 

možností odměňovat i jednotlivé trenéry. Po tom, co byly zvýšeny 
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členské příspěvky, vrací se krajům 200,- Kč za každého člena. Na 

financování se podílejí tím pádem i krajská sdružení. Na většině 

krajských valných hromad jsem ze zpráv o hospodaření zaregistroval, 

že většina těchto finančních prostředků je využívána na organizování 

soustředění mládeže, na nákup materiálu pro talenty, ale i na 

příspěvky na účast na českém poháru talentované mládeže a na 

mistrovství republiky. Jsem přesvědčen, že jsou to správně využité a 

investované prostředky. Poděkování za to patří všem, kteří se na tom 

nějakým způsobem podíleli.  

 

Jsou kraje a města, kde se daří získávat poměrně slušné částky na 

financování soutěží a na činnost. Ale v některých regionech se to 

bohužel nedaří. Není to většinou nečinností zástupců krajských 

sdružení, ale spíše je problém ve formě grantů, či v podpoře jiných, 

atraktivnějších sportů. V těchto regionech je potřeba postupně najít 

cestu na hejtmanství do komisí mládeže a sportu, či lépe využívat 

jednotlivé granty. 

 

Tím jsem de facto vyčerpal nezbytné informace k jednotlivým 

oblastem, se kterými jsem vás chtěl seznámit. 

Ještě bych rád zdůraznil, že v programu tohoto sjezdu delegátů je 

projednání a schválení novely stanov českého střeleckého svazu. 

K novele stanov byla zřízena pracovní skupina, která prakticky 1,5 

roku postupně zpracovávala připomínky především z jednotlivých 

klubů a následně z krajských sdružení. Osobně se domnívám, že 

postup, který jsme zvolili, byl nanejvýš transparentní, demokratický a 

tedy správný. Výkonný výbor Vám delegátům dnes předkládá novelu 

stanov, kterou budeme v odpolední části sjezdu projednávat. Chtěl 

bych poděkovat všem, kteří se na novele stanov podíleli svými 



             

7 
 

připomínkami. Především děkuji viceprezidentu p. Veverkovi, který se 

největší měrou zasloužil o zpracování návrhu novely stanov. 

 

Vážené delegátky, vážení delegáti, 

na volebním sjezdu před čtyřmi roky jsem v případě svého zvolení 

prezidentem ČSS deklaroval používání základních demokratických 

principů při řízení svazu. Je na prezidiu, na výkonném výboru, a 

především na členské základně, respektive na Vás delegátech, abyste 

posoudili, jestli jsem své představy naplnil. Věřte mi, že začátek 

jednoduchý nebyl, ale jsem přesvědčený, že postupně se podařilo 

tyto principy nastavit a dodržovat. Chtěl bych zdůraznit, že během 

uplynulých čtyř let dokázal svaz překonat celou řadu těžkostí (ať již 

prodej majetku nebo krach Sazky, či snížení finančních prostředků 

apod.), s jakými se do té doby víceméně nesetkal. Odměnou za nejen 

mojí snahu a práci jsou vynikající úspěchy našich střelců a vědomí, že 

v rámci svazu a pro svaz pracují lidé, kteří bezvadně znají svou věc.  

Úplně na závěr zprávy o činnosti mi dovolte, abych upřímně 

poděkoval všem členům prezidia za jejich podíl na řízení svazu. Stejně 

tak i celému výkonnému výboru a všem výborům krajských sdružení 

děkuji za práci, kterou odvedli pro český střelecký svaz. Závěrem mi 

dovolte, abych poděkoval osobně za důvěru při mé volbě na funkci 

prezidenta ČSS na další čtyřleté období. 

 Děkuji za pozornost. 

 

V Praze dne 27.4.2013 


